

DOI: 10.18572/1812-3805-2018-9-37-43

Структура и функции Правительствующего Сената в Российской империи в 1725–1741 гг.

*Соколов Дмитрий Вячеславович,
преподаватель кафедры профессиональной деятельности сотрудников
подразделения охраны общественного порядка Нижегородской академии
Министерства внутренних дел Российской Федерации
sokolovdv@bk.ru*

В статье рассматривается изменение структуры и функций Правительствующего Сената Российской империи в период дворцовых переворотов 1725–1741 гг. Анализируются полномочия структурных элементов Сената в процессе смены правителей России. Рассмотрена роль Сената в период существования Верховного тайного совета и Кабинета министров.

Ключевые слова: Правительствующий Сенат, департаменты Правительствующего Сената, Верховный Сенат, Верховный тайный совет, Кабинет министров, сенатор, генерал-прокурор, обер-прокурор, прокурор.

The Structure and Functions of the Governing Senate of the Russian Empire in 1725 to 1741

*Sokolov Dmitry V.
Lecturer of the Department of Professional Activities of Public Order Maintenance Forces
of the Nizhny Novgorod Academy of the Ministry of the Interior of the Russian Federation*

The article examines the main transformations of the governing Senate, changing its structure and functions in the period of Palace coups with 1725–1741 years. Details the powers of structural elements of the Senate in the process of changing rulers of Russia. The role of the Senate in the period of existence of the Supreme privy council and the Cabinet of Ministers.

Keywords: Governing Senate, the departments of the Governing Senate, the Supreme Senate, the Supreme privy council, the Cabinet, senator, general prosecutor, chief prosecutor, prosecutor.